



**10-njy maýda hormatly Prezidentimiz Serdar Berdimuhamedow sanly ulgam arkaly Ministrler Kabinetiniň nobatdaky mejlisini geçirdi. Onuň gün tertibine ýurdumyzyň durmuşyna degişli birnäçe meseleler girizildi.**

#### Milli parlamentde

Ilki bilen, Mejlisiň Baýlygy çykyş edip, döwlet durmuşynyň dürli ugurlaryny kanunçylyk taýdan üpjün etmek boýunça alnyp barylýan işler barada habar berdi. Bellenilişi ýaly, häzirk wagtda Türkmenistanyň Raýat kodeksiniň täze beýanynyň, «Magtymguly Pyragynyň medeni mirasy hakynda» hem-de ýurdumyzyň goşulyşan halkara şertnamasyny tassyklamak bilen baglanyşykly Türkmenistanyň Kanunlarynyň taslamalaryny taýýarlamak boýunça degişli işler alnyp barylýar. Şeýle hem Sanitariýa kodeksine, «Bedenterbiýe we sport hakynda», «Döwlet ylmy-tehniki syýasaty hakynda», «Tohumçylyk işi hakynda» Türkmenistanyň Kanunlaryna döwrüň talaplaryna laýyklykda üýtgetmeler we goşmaçalar girizmek boýunça işler dowam etdirilýär. Parlamentara gatnaşyklary hem-de halkara guramalar bilen hyzmatdaşlygy giňeltmek üçin görülýän çäreler barada-da habar berildi.

Hormatly Prezidentimiz Garaşsyz ýurdumyza halkymyzyň ýaşaýş-durmuş derejesini has-da ýokarlandyrmak boýunça alnyp barylýan işleriň hukuk esaslaryny pugtalandyrmagyň zerurdygyny belledi. Şunuň bilen baglylykda, milli kanunçylygymyzy halkara hukugyň kadalaryna laýyklykda yzygiderli kämilleşdirmegi dowam etdirmegiň möhümdigi bellenildi.

#### Ykdysadyýetde

Ykdysadyýetimiziň pudaklaryna sanly ulgamy ornaşdyrmak, döwlet hyzmatlaryny elektron görnüşe geçirmek boýunça alnyp barylýan işleriň üstünde durlup geçildi. Şunuň bilen baglylykda, «Türkmenistanda sanly ykdysadyýeti ösdürmegiň 2021 — 2025-nji ýyllar üçin Döwlet maksatnamasyna» bellenen çäreleri ýerine ýetirmek maksady bilen, awtomatlaşdyrylan elektron maglumat binýatlar ulgamyny döretmek we ornaşdyrmak, olaryň elýeterliligini we kiberhowpsuzlygyny üpjün etmek boýunça durmuşa geçirilýän işler barada habar berildi. Hususan-da, Zähmet we ilaty durmuş taýdan goramak ministrliğinde hem-de Türkmenistanyň Pensiýa gaznasynda binýatlar ulgamyny döretmegiň we ornaşdyrmagyň tehniki şertleriniňdir tehniki ýumşuň taslamasy barada hasabatda aýdyldy.

Hormatly Prezidentimiz hasabaty diňläp, Pensiýa gaznasyň alyp barýan işini yzygiderli kämilleşdirmegi dowam etdirmegiň zerurdygyna ünsi çekdi. Bu işde sanly hyzmatlaryň gerimini giňeltmegiň, olaryň mümkinçiliginden doly peýdalanmagyň möhüm ähmiýetini belledi hem-de wise-premyere bu ulgamda awtomatlaşdyrylan elektron maglumat binýatlar ulgamyny döretmek babatda degişli işleri geçirmegi tabşyrdy.

#### Nebitgaz toplumynda

Soňra «Türkmengaz» döwlet konserniniň maddy-enjamlaýyn binýadyny pugtalandyrmak bo-

## TÜRKMENISTANYŇ MINISTRLER KABINETINIŇ GIŇIŞLEÝIN MEJLISI

ýunça amala aşyrylýan işler barada hasabat diňlenildi. Onda ýangyç-energetika toplumynyň düzümlerindäki önümçilik kärhanalarynyň bökdençsiz işledilmegini üpjün etmek maksady bilen, olaryň zerur serişdeler bilen yzygiderli üpjün edilyändigini bellenilýär. Toplumyň düzümlerini döwrebaplaşdyrmak we önümçilik kuwwatlyklaryny artdyrmak, tehnikalary, enjamlary täzelemek, döwrebap tehnologiýalary ornaşdyrmak bilen bagly işleriň amala aşyrylýandygy tekrarlanýar.

Hormatly Prezidentimiz hasabat bilen tanyş bolup, nebitgaz pudagynyň milli ykdysadyýetimizdäki möhüm ornuny belledi. Şunuň bilen baglylykda, döwlet Baştutanymyz pudagyň maddy-enjamlaýyn binýadyny mundan beýläk-de pugtalandyrmak, eksport mümkinçiliklerini ýokarlandyrmak boýunça zerur işleri geçirmegi wise-premyere tabşyrdy.

#### Oba hojalygynda

Mejlisiň barşynda oba hojalyk toplumynda alnyp barylýan işleriň ýagdaýy hem-de ýurdumyzyň welaýatlarynda dowam edýän möwsümleýin oba hojalyk işleriniň barşy barada hem hasabat diňlenildi.

Häzirk wagtda welaýatlaryň gowaça ekilen meýdanlarynda gögeriş suwuny tutmak, gögeriş alnan meýdanlarda hatarara bejergi, ýekelemek we otag etmek işleri geçirilýär. Bugdaýly meýdanlarda-da degişli ideg işleri alnyp barylýar. Şunuň bilen birlikde, galla kabul ediş kärhanalaryny, kombaýnlary we beýleki tehnikalary galla oragy möwsümüne taýýarlamak boýunça zerur çäreler görülýär. Ýurdumyza pile öndürmek möwsümi guramaçylykly alnyp barylýar. Ekerançylyk meýdanlarynda ýazlyk ekilen ekinlere agrotehnikanyň kadalaryna laýyklykda ideg etmek hem-de ýetişdirilen hasyly ýygnap almak işleri dowam edýär. Ekerançylyk meýdanlarynyň suw üpjünçiligini we ýerleriň melioratiw ýagdaýyny gowulandyrmak maksady bilen çäreler görülýär.

Hormatly Prezidentimiz hasabatdan soň, ýurdumyzyň welaýatlarynda möwsümleýin oba hojalyk işleriniň talabalaýyk alnyp barylýandygyny, gowaça ekilen meýdanlarda gögeriş suwuny tutmak işleriniň öz wagtynda geçirilmeginiň zerurdygyny belledi. Şunuň bilen

birlikde, döwlet Baştutanymyz bugdaýly meýdanlarda ideg etmek işleriniň talabalaýyk geçirilmelidigine, galla oragyna häzirden başlap gowy taýýarlyk görülmelidigine ünsi çekdi. Bu babatda wise-premyere degişli tabşyryklary berdi.

#### Gurluşykda

Ýurdumyza beýik şahyr Magtymguly Pyragynyň doglan gününüň 300 ýyllygy mynasybetli geçirilmegi meýilleşdirilýän dabaralara taýýarlyk görmegiň çäklerinde Aşgabat şäherinde alnyp barylýan işleriň üstünde durlup geçildi.

Meýilleşdirilen çäreleri ýokary guramaçylyk derejesinde geçirmek üçin paýtagtymyzyň binalarynyň daş-töwreginde, seýilgählerde we bag ekilen ýerlerde abadanlaşdyryş işleri alnyp barylýar. Mundan başga-da, şanly sene mynasybetli ýurdumyzyň baş şäheriniň bezegine möhüm ähmiýet berilýär hem-de onuň esasy köçelerinde baýramçylyk mahabatlary, şygarladyr nyşanlar ýerleşdirilýär. Türkmen halkynyň nusgawy edebiyatynyň sütünleriniň biri bolan Magtymguly Pyragynyň ýadygärliginiň hem-de daşary ýurtlaryň meşhur şahsyýetleriniň, ýazyjy-şahyrlarynyň heykelleri ýerleşdirilen Magtymguly Pyragy medeni-seýilgäh toplumynyň gurluşyk we ýanaşyk ýerlerini abadanlaşdyrmak işleri doly tamamlandy.

Hormatly Prezidentimiz hasabaty diňläp, Garaşsyz ýurdumyza, şol sanda paýtagtymyza Aşgabat şäherinde akyldar şahyrymyzyň doglan gününüň 300 ýyllygy mynasybetli baýramçylyk çäreleriniň giňden ýaýbaňlandyrylýandygyny belledi. Döwlet Baştutanymyz halkara derejede bellenilýän bu şanly sene bilen bagly paýtagtymyza bezeg işlerini geçirmek, abadanlaşdyrmak boýunça alnyp barylýan işleri dowam etdirmegi wise-premyere tabşyrdy.

Mundan başga-da, Hökümet maslahatynyň barşynda medeniýet, ylym, bilim, sport, saglygy goraýyş ulgamlarynda, söwda we telekeçilik pudagynda, daşary syýasatda, Türkmenistanyň Ministrler Kabinetiniň ýanyndaky Ulag we kommunikasiýalar agentliginde alnyp barylýan işlere garalyp, degişli çözümler kabul edildi.



## The President of Turkmenistan took part in the celebrations held in Moscow in honor of Victory Day

On May 9, 2024, President Serdar Berdimuhamedov, at the invitation of the President of the Russian Federation Vladimir Putin, as an honorary guest, took part in the ceremonial events on the occasion of the 79th anniversary of the Victory in the

Great Patriotic War of 1941-1945.

At the appointed time, the presidential motorcade arrived at the Kremlin building. Here the head of Turkmenistan was warmly greeted by the Russian leader.

From the Kremlin, President Serdar Berdimuhamedov, together with other distinguished guests - heads of delegations who arrived in Moscow to participate in the festive events, headed to the site of the solemn military parade - the Central Tribune on Red Square.

During the Great Patriotic War, the common dream of a peaceful life united millions of people who fought against evil and violence. Together with other fraternal peoples, the courageous people of Turkmenistan steadfastly endured the difficult trials of war, demonstrating the highest moral qualities, examples of courage, valor, unparalleled heroism and true patriotism.

A striking example of this is the following facts. During the harsh years of the war, more than 265 thousand brave Turkmen citizens fought at the front. Many of them were awarded military orders and medals for their heroism. 104 soldiers were awarded the high title of Hero of the Soviet Union, 19 front-line soldiers became full holders of the Order of Glory.

It is a special pride that among the participants of the Second World War was the grand-

father of the National Leader of the Turkmen people, the great-grandfather of President Serdar Berdimuhamedov - Berdimuhamed Annaev, whose life path is a worthy example of faithful service to the country and people. Having volunteered for the front in 1943, he fought bravely in the 748th Infantry Regiment of the 206th Infantry Division of the 2nd Ukrainian Front. Returning from the war due to severe wounds, Berdimuhamed Annaev continued his teaching career.

Victory Day is one of the most pricey and sacred holidays, personifying the peaceful, prosperous and happy life of people, celebrated with tears in our eyes, and has a special meaning for all humanity. Because even decades later, the bitterness of the losses of those terrible war years lives like heavy reminiscence in the memory of the peoples of the world, including Turkmen.

At the end of the military parade, according to the established good tradition, the heads of state taking part in the celebrations on the occasion of this significant date walked on foot to the Alexander Garden, located along the Kremlin wall, where

a ceremony of laying flowers at the Tomb of the Unknown Soldier took place.

To the sounds of mourning music, the leaders of friendly countries proceeded to the majestic architectural complex, which in November 2009 received the status of a National Memorial of Military Glory. Soldiers with a wreath follow in front of them.

The President of Turkmenistan, paying tribute to the memory and respect of the heroes who defended the peaceful life and freedom of all mankind and who fell in the battle against fascism on the fields of the Great Patriotic War of 1941-1945, laid red roses at the Eternal Flame.

The memory of the heroic deed will always live in our hearts, further uniting fraternal peoples, and will serve as a reliable foundation for strengthening interstate relations.

At the end of the ceremonial events, President Serdar Berdimuhamedov proceeded to Vnukovo-2 airport, from where he flew to Ashgabat.

After some time, the plane of the head of state landed at the capital's International Airport, where the President of Turkmenistan was met by officials.

## ПРЕЗИДЕНТ ТУРКМЕНИСТАНА ПРИНЯЛ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ ЯПОНО-ТУРКМЕНСКОЙ МЕЖПАРЛАМЕНТСКОЙ ГРУППЫ ДРУЖБЫ

14 мая 2024 года Президент Сердар Бердымухамедов принял председателя Японо-туркменской межпарламентской группы дружбы Тошиаки Эндо.

Выразив искреннюю признательность за гостеприимство, оказанное на туркменской земле, гость передал главе государства сердечные приветствия и наилучшие пожелания от Императора Японии Нарухито и Премьер-министра Фумио Кисида.

Адресовав ответные приветствия и наилучшие пожелания Императору и Премьер-министру Японии, глава Туркменистана с удовлетворением констатировал, что отношения между двумя государствами основываются на равноправии, взаимном уважении и носят долгосрочный, стратегический характер.

В продолжение встречи состоялся заинтересованный обмен мнениями по приоритетным аспектам туркмено-японского партнёрства. Отмечалось, что Туркменистан и Япония также активно сотрудничают в формате авторитетных международных структур и прежде всего Организации Объединённых Наций. Координируя свою деятельность на международной арене, наши страны поддерживают инициативы друг друга, направленные на обеспечение всеобщего мира и устойчивого развития.

Поступательная динамика присуща взаимодействию на многосторонней основе, в рамках диалога «Центральная Азия+Япония», который зарекомендовал себя эффективным механизмом сотрудничества. В этой связи председатель Японо-туркменской межпарламентской группы дружбы сказал, что будет рад видеть Президента Сердара Бердымухамедова на Саммите глав государств-участников данного формата.

Президент Туркменистана отметил значение Саммита для наращивания эффективно-го межгосударственного сотрудничества, отвечающего общим интересам.

Одним из ключевых векторов туркмено-



японских отношений является торгово-экономическое партнёрство, носящее устойчивый и долгосрочный характер. Здесь большое значение придаётся деятельности совместного Комитета, призванного способствовать практической реализации имеющегося солидного потенциала сотрудничества.

Отмечалось также, что, как известно, в следующем году Япония будет принимать Всемирную выставку «EXPO-2025». Туркменистан, отдавший голос в поддержку её проведения в Стране восходящего солнца, проявляет огромный интерес к активному участию в глобальном Форуме.

Пользуясь представившейся возможностью, Президент Сердар Бердымухамедов пожелал Японии успехов в проведении «EXPO-2025», которая станет важным событием в истории страны и Всемирных выставок.

В ходе беседы также отмечалось, что неотъемлемой составляющей туркмено-японских отношений выступает гуманитарная сфера. О плодотворном характере взаимодействия в данной области свидетельствуют регулярно проводимые в обеих странах выставки, Дни культуры и различные другие мероприятия.

В завершение встречи Президент Туркменистана Сердар Бердымухамедов и председатель Японо-туркменской межпарламентской группы дружбы Тошиаки Эндо выразили уверенность, что конструктивный межгосударственный диалог будет и впредь динамично развиваться по всему своему спектру, опираясь на обоюдную добрую волю и обретая новое наполнение.

## The President of Turkmenistan received the head of the Turkmen-Austrian Society

On May 14, 2024, President Serdar Berdimuhamedov received the head of the Turkmen-Austrian Society, Mrs. Neda Berger, who arrived in Ashgabat to participate in cultural events dedicated to the 300th anniversary of the birth of the outstanding Turkmen poet and thinker, the internationally recognized classic of Eastern literature Magtymguly Fragi.

Warmly welcoming the guest to the ancient and hospitable Turkmen land, the head of state expressed confidence that the results of the current visit will be an important step in expanding the partnership between Turkmenistan and the Republic of Austria.



Noting that cultural and humanitarian ties are an important component of Turkmen-Austrian relations, the head of the Turkmen state highly appreciated the creative events carried out under the leadership of Neda Berger, which occupied a special place in the development of cultural cooperation.

In this regard, the importance of cultural events held in close cooperation with the Turkmen-Austrian Society was especially noted. These are, first of all, concerts of the Turkmen-Austrian Symphony Orchestra «Galkynyş», created 15 years ago on the initiative of the National Leader of the Turkmen people Hero-Arkadag, Vienna Balls, etc.

A remarkable event on the occasion of the upcoming 30th anniversary of the permanent neutrality of Turkmenistan and the 70th anniversary of the permanent neutrality of Austria will be the creation of the House of Austria in Ashgabat in the year of 2025, initiated by Neda Berger. The issue of holding the sixth Vienna Ball this year in Turkmenistan was also discussed.

Taking this opportunity, the guest congratulated President Serdar Berdimuhamedov, the Government and people of Turkmenistan on a wonderful event - celebrations on the occasion of the 300th anniversary of the great Turkmen poet and thinker of the East Magtymguly Fragi, whose poems have always served as an appeal to friendship and peaceful coexistence, becoming the basis of the peace-loving policy pursued by modern Turkmenistan.

Expressing gratitude for the tireless work aimed at strengthening the bonds of friendship and expanding bilateral cooperation, President Serdar Berdimuhamedov wished the head of the Turkmen-Austrian Society, Mrs. Neda Berger, good health, prosperity and further success.

## ВСТРЕЧА С ПРЕДСЕДАТЕЛЕМ ЯПОНО-ТУРКМЕНСКОЙ МЕЖПАРЛАМЕНТСКОЙ ГРУППЫ ДРУЖБЫ ТОШИАКИ ЭНДО

13 мая 2024 года в здании МИД Туркменистана состоялась встреча Министра иностранных дел Туркменистана Рашида Мередова с членами делегации японского парламента во главе с председателем японо-туркменской межпарламентской группы дружбы, членом Палаты представителей Парламента Японии Тошиаки Эндо.



Стороны обсудили направления развития сотрудничества между странами, акцентировав внимание на взаимодействии в политико-дипломатической, торгово-экономической и культурно-гуманитарной сферах.

Важной темой обсуждения стало проведение в текущем году первого Саммита стран-участниц Диалога «Центральная Азия+Япония».

В ходе встречи собеседники также подчеркнули важную роль межпарламентских отношений, являющихся одним из ключевых направлений расширения партнерства между двумя странами. В этой связи была отмечена значимость деятельности туркмено-японской парламентской группы дружбы.

## TÜRKMEN HALKYNYŇ MILLI LIDERI, TÜRKMENISTANYŇ HALK MASLAHATYNYŇ BAŞLYGY TÜRKMEN-AWSTRIÝA JEMGYÝETINIŇ ÝOLBAŞÇYSY BILEN DUŞUŞDY

2024-nji ýylyň 14-nji maýynda türkmen halky-gymmatly sowgady - dört dilde - türkmen, iňlis, nyň Milli Lideri, Türkmenistanyň Halk Maslahatynyň Başlygy Gurbanguly Berdimuhamedow beýik nemes we rus dillerinde goşgulary çap edilen, Gahryman Arkadagymyzyň giriş sözi ýerleşdirilen türkmen şahyry Magtymguly Pyragynyň doglan kitaby sowgat berendigi üçin ýene-de bir gezek



gününiň 300 ýyllygyna bagyşlanan dabaraly çäre-lere gatnaşmak üçin Türkmenistana gelen Türkmen-awstriýa jemgyýetiniň ýolbaşçysy hanym Neda Berger bilen duşuşdy.

Gahryman Arkadagymyz myhmany mähirli mübärekleledi hem-de ony ýakynyda bolan doglan günü bilen gutlady. Şeýle-de Neda Bergeriň Türkmen-awstriýa jemgyýetiniň ýolbaşçysy hökmünde iki ýurduň arasyndaky dostlukly gatnaşyklaryň ösdürilmegine uly goşant goşýandygy belgenildi.

Türkmen halkynyň Milli Lideri medeniýet, sun-gat, körçülikleýin habar beriş serişdeleri ugurlary boýunça ýakyn işewürlük hyzmatdaşlygyny ýola goýmakda Neda Bergeriň alyp barýan işlerine ýokary baha bermek bilen, ýurtlarymyzyň has-da ýakynlaşmagy, dostluk we hyzmatdaşlyk köprülerini berkitmek ugrunda tagallalary üçin tüýs ýürekden minnetdarlyk bildirdi.

Şunuň bilen baglylykda, Türkmenistana şu gezekki saparyň hem ikitaraplaýyn gatnaşyklary giňeltmegiň ýolunda möhüm ädime öwrüljekdigine ynam bildirildi.

Myhman duşuşmaga wagt tapandygy üçin hoşallyk bildirip, Milli Liderimize öz doglan gününe

tüýs ýürekden hoşallyk bildirdi. Türkmenistanyň Halk Maslahatynyň Başlygy giriş sözünde bilelikde amala aşyrylan ähli taslamalara ýokary baha berýär.

Halk Maslahatynyň Başlygy Gurbanguly Berdimuhamedow türkmen tarapyňyň geljek, 2025-nji ýyly «Halkara parahatçylyk we ynanyşmak ýyly» diýip yglan etmek baradaky başlangyjyny goldandygy üçin Awstriýanyň Hökümetine minnetdarlyk bildirdi.

Türkmen-awstriýa jemgyýetiniň alyp barýan döredijilikli işiniň medeni-ynsanperwer ulgamda netijeli hyzmatdaşlygyň nusgasy bolup durýandygyny hem-de iki ýurduň halklarynyň ýakynlaşmagyna ýardam berýändigini belgenildi.

Gahryman Arkadagymyz Gurbanguly Berdimuhamedow jemgyýetiň ýolbaşçysy hanym Neda Bergere berk jan saglyk, abadançylyk, jogapkärli işinde uly üstünlikleri arzuw etdi we ony Gündogaryň beýik şahyry Magtymguly Pyragynyň doglan gününiň 300 ýyllygy mynasybetli öňde boljak giň gerimli dabaralaryň hormatly myhmanlarynyň hatarynda görmäge şatdygyny belledi.



13 мая 2024 года в здании МИД Туркменистана состоялась встреча Министра иностранных дел Туркменистана Рашида Мередова с членами делегации

## ВСТРЕЧА С ПРЕДСЕДАТЕЛЕМ ЯПОНО-ТУРКМЕНСКОЙ МЕЖПАРЛАМЕНТСКОЙ ГРУППЫ ДРУЖБЫ ТОШИАКИ ЭНДО

японского парламента во главе с председателем японо-туркменской межпарламентской группы дружбы, членом Палаты представителей Парламента Японии Тошиаки Эндо.

Стороны обсудили направления развития сотрудничества между странами, акцентировав внимание на взаимодействии в политико-дипломатической, торгово-экономической и культурно-гуманитарной сферах.

Важной темой обсуждения стало проведение в текущем году первого Саммита стран-участниц Диалога «Центральная Азия+Япония».

В ходе встречи собеседники также подчеркнули важную роль межпарламентских отношений, являющихся одним из ключевых направлений расширения партнерства между двумя странами. В этой связи была отмечена значимость деятельности туркмено-японской парламентской группы дружбы.



# Интернет газета Международные новости



## В МИД ТУРКМЕНИСТАНА СОСТОЯЛАСЬ СОВМЕСТНАЯ КОНФЕРЕНЦИЯ ТУРКМЕНИСТАНА И ЕВРОПЕЙСКОГО СОЮЗА

14 мая 2024 года в Министерстве иностранных дел Туркменистана состоялась совместная конференция Туркменистана и Европейского Союза «30-летие сотрудничества между Туркменистаном и Европейским Союзом: образование, сотрудничество



Туркменистаном и Европейским Союзом, которое в последнее время обретает поступательный характер. В числе приоритетных направлений перспектив сотрудничества были обозначены образование, сотрудничество в сфере безопасности, изменение климата, развитие транспортно-транзитных коридоров, энергетика, цифровая экономика, управление водными ресурсами и торговля.

В завершение пленарного заседания состоялась церемония подписания Меморандума о взаимопонимании между Министерством энергетики Туркменистана, Государственным концерном «Туркменгаз» и Германским обществом по международному сотрудничеству (GIZ).

Конференция продолжила свою работу в рамках тематических сессий, посвященных успешным партнерским проектам в области образования, торговли, безопасности и зеленой экономики.

В фойе здания МИД Туркменистана была развернута выставка, приуроченная достижениям 30-летнего сотрудничества Туркменистана и ЕС.

On May 10, 2024, a press briefing was held at the Ministry of Foreign Affairs of Turkmenistan dedicated to upcoming events on the occasion of a significant date - the 300th anniversary of the great Turkmen poet and thinker Magtymguly Fragi, in particular the organization and holding of the International Conference of Ministers

## A press briefing was held at the MFA of Turkmenistan

gi», in connection with this, the plan for large-scale celebrations in honor of the 300th anniversary of the birth of the great classic of Turkmen literature Magtymguly Fragi was confirmed. During the briefing, it was stated that the inclusion of the collection of manuscripts by Makhtumkuli Fragi in the International Register of the Memory of the



of Culture, the opening ceremony of Magtymguly Fragi cultural and park complex in the southern part of Ashgabat and others.

Deputy Minister of Foreign Affairs of Turkmenistan Myakhri Byashimova and Deputy Minister of Culture of Turkmenistan Nursakhet Shirimov moderated the event. Heads and representatives of diplomatic missions of foreign states and representative offices of international organizations accredited in Turkmenistan, foreign and domestic media, attended the meeting.

The year 2024 was declared the year of «Fount of wisdom Magtymguly Fra-

World Programme of the UNESCO on May 24, 2023 indicates international recognition of the poetic and philosophical heritage of Magtymguly Fragi as an invaluable component of the cultural treasure of all humanity. It was also noted that the 300th anniversary of the birth of Magtymguly Fragi was included in the UNESCO List of Memorable Dates for the period 2024-2025, in addition, the International Organization of Turkic Culture (TURKSOY) declared 2024 the Year of Magtymguly Fragi, which emphasizes the great importance of poetry and thought of the poet in the country and abroad.

## НОВОСТИ МИРА И РЕГИОНА

### Город Аркадаг примет Международную конференцию TESC-2024

Проведение Международной научно-практической конференции «Энергетические перспективы, новые технологии и экологические аспекты разработки углеводородных месторождений» (TESC-2024) состоится в городе Аркадаг 5 и 6 июня.

Мероприятие соберёт на одной площадке ведущих специалистов нефтегазовой отрасли, учёных и представителей международных организаций для обсуждения актуальных вопросов, связанных с будущим энергетики. Туркменистан придаёт особое значение экологическим аспектам, в частности, сокращению выбросов метана и попутного газа при разработке нефтяных и газовых месторождений.

Цель конференции – укрепление международного сотрудничества между

туркменскими государственными организациями и крупнейшими энергетическими компаниями, академическими сообществами и финансовыми институтами, ориентированными на охрану окружающей среды и зелёное будущее.

### Развитие цифровых СМИ обсудили в Ашхабаде

В период с 8 по 10 мая был проведён организованный Центром ОБСЕ в Ашхабаде «Обучающий курс по подготовке информационных и тематических материалов для цифровых СМИ».

В ходе тренингов по повышению квалификации работников СМИ и преподавателей факультетов журналистики Туркменистана обсуждались такие темы, как что такое «топлайн» новостей? Сможет ли искусственный интеллект заменить журналиста и другие вызовы, с которыми сталкивается современное информационное пространство.

Приглашённые международные эксперты – Марек Бекерман (Великобритания) и Виталий Ругайн (Республика Беларусь) ознакомили участников с актуальными мировыми трендами и современными тенденциями развития медиа.

Программа лекций завершилась вручением сертификатов.

### В Ашхабаде открылась Международная выставка современных технологий пищевого производства

15 мая 2024 года в Экспоцентре Торгово-промышленной палаты страны начала свою работу Международная выставка современных технологий пищевого производства.

В торжественном открытии смотра приняли участие члены Правительства, руководители и представители Халк Маслахаты, Меджлиса, министерств и

ведомств, аккредитованного в Туркменистане дипломатического корпуса, общественных организаций и СМИ.

Площадка нынешнего смотра отражает не только достижения Туркменистана в сфере АПК, но и огромный потенциал бизнес-структур, демонстрирующих активность в этой отрасли. Свою продукцию здесь представили более ста отечественных и зарубежных экспонентов. Среди них – Министерство сельского хозяйства, Министерство охраны окружающей среды, профильные предприятия и структуры, а также туркменские предприниматели.

Наряду с ними свои стенды развернули и участники Международной выставки из России, Турции, Белоруссии, Узбекистана, где акцент сделан на инновационных технологиях и ноу-хау.

*Материалы подготовлены на основе интернет-источников.*